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ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО МЕЖДУНАРОДНО СЪТРУДНИЧЕСТВО 

И ТУРИЗЪМ, ЕВРОПЕЙСКИ ПРОГРАМИ И ПРОЕКТИ 

 

 

ПРОТОКОЛ № 10 
 

От съвместно заседание на Постоянната комисия по международно 

сътрудничество и туризъм, европейски програми и проекти и Постоянна 

комисия по финанси и бюджет, проведено на 26.06.2024 г.  

 

Днес, 26.06.2024 г.  в зала 2, на „Московска“ № 33, се проведе 

заседание на Постоянната комисия по международно сътрудничество и 

туризъм, европейски програми и проекти. 

 

Заседанието беше открито от г-жа Цветелина Симеонова-Заркин – 

председател на комисията в 10.48 часа. 

 

При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват  

9 общински съветници, поради което заседанието може   да бъде проведено, 

Заседанието има кворум и може да започне своята работа. 

Г-жа Ц. Заркин предложи доп. Т. 1, доп. Т. 2 и доп. т. 5 да станат т. 1 , 

т. 2 и т. 3 от дневния ред, като съответно става пренареждане на точките по 

дневния ред. 

 

След проверка на кворума г-жа Ц. Заркин подложи на гласуване дневния ред 

с направеното предложение за разместване. 

 

 

 

 

 

 

 

Цветелина Симеонова-Заркин -за 

Станислав Младенов – за 

Екатерина Йорданова - за 

Саад Алуани -за 

Пламена Терзирадева-Велкова –за 

Диян Стаматов-за 

Иван Алексиев - за 

Общо гласували: 
в т.ч.: 

9 

За 9 

Против Няма 

Въздържали се Няма 

СТОЛИЧНА ОБЩИНА 

1000 София, ул. Московска № 33, Тел. 93 77 591, https://council.sofia.bg/ 
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Деян Николов –за  

Емил Димитров - за 

 

Съгласно проведеното гласуване дневния ред е приет. 

 

По т. 1 от дневния ред: 

 

Доклад вх. № СОА24-ВК66-5480/25.06.2024 г. относно даване на съгласие 

от Столичен общински съвет за съвместно участие на СОАПИ и 

Биотехнологичен и здравен клъстер България в проект "PRECISEU - 

PERSONALIZED MEDICINE EMPOWERMENT CONNECTING INNOVATION 

ECOSYSTEMS ACROSS EUROPE" към работна програма HORIZON-EIE-

2023-CONNECT-03 с вносител Прошко Прошков – общински съветник. 

 

 Г-н П. Прошков поясни, че доклада е свързан с участие на Столична 

агенция за приватизация и инвестиции заедно с Биотехнологичния здравен 

клъстер в голям проект с партньори от оста държави в Европа. Няма да влиза 

в детайли. На заседанието присъстват представители на СОАПИ, г-жа 

Христова- главен изпълнителен директор, както и на биологичния здравен 

клъстер. 

Това което може да посочи, че по този проект съфинансиране се търси от 

Министерство на иновациите и растежа, които имат задължение по закона 

за насърчаване на научните изследвания да осигурят такова, като има срок 

над година в която такова финансиране да бъде осигурено. В случай, че по 

някаква причина не бъде осигурено се упълномощава СОАПИ да се изтегли 

от втория етап на проекта, което не носи никакви финансови ангажименти 

по целя проект за Столична община. 

 Г-жа Е. Йорданова каза, че като съвносител към доклада, по който се 

е присъединила с писмо, каза, че проекта е наистина изключителен и вярва, 

че си струва да се даде думата клъстерите. След реализацията на проекта ще 

има с какво да се гордеем. 

 Г-жа Христина Ескенази – председател на УС на Биотехнологичен и 

здравен клъстер България. Също така е национално контактно лица по 

Хоризонт в клъстер Здраве. 

 Г-жа Х. Ескенази поясни, че става въпрос за първата по рода си Европейска 

иновационна долина за персонализирана медицина. Европейските 

иновационни долини са част от новата Европейска иновационна програма, 

която е приета преди две години. Те са заложени, като средство в което 

различни екосистеми, региони в Европа напреднали иновационно и по 

изостанали региони да могат да работят заедно и да подкрепят иновативната 

екосистема. 

Напомни, че здраве и науки за живота е една от 5-те приоритетни области 

по ИСИС по Регионалното развитие на България. 
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 В проекта на практика участват 25 партньора от цяла Европа, които 

представляват 8 региона – Каталуния, Германия, Белгия, Полша, Швеция и 

т.н. В рамките на проекта така както е анонсирано се изисква 50% 

самофинансиране от Българската държава така както е поела ангажимента 

да се случи. Има изготвено становище писмо от Министерство на 

иновациите и растежа, което се позовава именно на Закона за насърчаване и 

инвестициите. Срока, който е определен е че в рамките на 4 месеца могат да 

стартират процедурата. Това финансиране ще бъде осигурено по Фонд 

научни изследвания и по иновационния фонд. 

Нещо много важно, като ангажираност на СОАПИ, че в рамките на проекта 

има 9 работни пакета. Биотехнологичен и здравен клъстер ръководят пакет 

номер 7, който е обучение и подготовка на регионите във изпълнение на 

конкретни услуги, които те ще предоставят на иновативни компании на 

частни и държавни клиники и общински здравни заведения. Напомни, че 

България е първа по смъртност и последна по дигитализация. Възможността 

да може да се обмени опит и да се работи с колеги, като с държави Дания, 

Испания и Германия е огромна привилегия.  

Инвест София и ангажимента, който има е в рамките на последните два 

работни пакета, които включват подкрепящи програми, избор на кандидати, 

които да могат да инвестират в тях или да дават услуги, включително и 

достъп до инфраструктура, която може да е европейска. 

Битехнологичния и здравен клъстер има опит по Програма хоризонт има два 

вече спечелени проекта. Единия е за създаването на здравен институт за 

данни, заедно със четири държави. Имат опит и експертиза. 

Повечето региони в Европа нямат този опит.  

 Г-жа Ц. Заракин благодари за детайлното представяне. 

 След представянето на доклада, г-жа Ц. Заркин подложи на гласуване 

решението на комисията: 

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение. 
 

Общо гласували: 
в т.ч.: 

 

7 

За 6 

Против Няма 

Въздържали се 1 

Цветелина Симеонова-Заркин -за 

Станислав Младенов – за 

Екатерина Йорданова - за 

Саад Алуани -за 

Пламена Терзирадева-Велкова –за 

Диян Стаматов-за 

Иван Алексиев – въздържал се 
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По т. 2 от дневния ред: 

 

Доклад вх.№ СОА24-ВК08-9137/25.06.2024 г. относно даване на съгласие и 

упълномощаване на кмета на СО-район „Красна поляна“ да кандидатства 

по Подпрограма „Енергийна ефективност на общински училища и детски 

градини“ към Инвестиционна програма на Националния доверителен 

екофонд и съфинансиране от бюджета на Столична община в размер на 

30% от инвестиционните разходи за енергоспестяващи мерки за енергийна 

ефективност в сградата на 17 СУ „Дамян Груев“, ул. „Сава Михайлов“№ 

64, ж.к „Западен парк“, район „Красна поляна“ с вносител Димитър 

Петров – кмет на район „Красна поляна“. 

 

 Г-н Д. Петров – кмет на район „Красна поляна“, отбеляза, че с 

представения доклад се иска да се подкрепи една инициатива за саниране на 

17-то СУ. Основни ремонти на училището не са извършвани от много 

години. С подкрепата и финансовата помощ на СО и фонда ще придобие 

едно съвсем различно място, което да е по-удобно за децата.  

 Г-жа П. Терзирадева предложи в проекта за решение да се напише „..в 

размер до 461 418 лв.“. 

 

След представянето на доклада и направеното предложение в проекта 

за решение, г-жа Ц. Заркин подложи на гласуване решението на комисията: 

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение, 

като предлага следната корекция: „в т. 2 от проекта за решение „..в 

размер на 461 418,56 с ДДС..“ да се чете „в размер до 461 418,56 лв. 

с ДДС“. 

 

Общо гласували: 
в т.ч.: 

 

7 

За 7 

Против Няма 

Въздържали се Няма 

Цветелина Симеонова-Заркин -за 

Станислав Младенов – за 

Екатерина Йорданова - за 

Саад Алуани -за 

Пламена Терзирадева-Велкова –за 

Диян Стаматов-за 

Иван Алексиев – за 
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По т. 3 от дневния ред: 

 

Доклад вх. № СОА24-ВК08-8848/19.06.2024 г. относно кандидатстване на 

СО-район "Средец" за финансиране по Програма " Енергийна ефективност 

на общински училища и детски градини" (ЕЕДЩДГ) на Инвестиционната 

програма за климата (ИПК) на Националния доверителен екофонд (НДЕФ) 

с вносител Трайчо Трайков – кмет на район „Средец“. 

Становище вх. № СОА24-ВК08-8848/1/24.06.2024 г. от Яна Генова – зам.-

кмет на СО. 

Становище вх. № СОА24-ВК08-8848/2/25.06.2024 г. от Никола Лютов – 

зам.-кмет на СО. 

 Г-н А. Петков – зам.-кмет на район „Средец“, отбеляза, че района 

кандидатства по Националния доверителен екофонд, като са избрали 

реализиране на мерки за енергийна ефективност в 113 ДГ, която е една от 

четирите в района и в нея се възпитават 180-190 деца и 33 преподаватели 

педагози. В ДГ никога не извършван основен ремонт. От обследването е 

установено, че тя е Клас Ф енергийна ефективност, което е твърде ниско и 

след въвеждане на мерките, целта е да стане Клас А. 

Много важно по програмата е, че след реализирането в продължение на 5 

години в ДГ ще се провеждат занимания и възпитаване на децата в методи 

в пестене на енергия.  

 Г-жа Ц. Заркин отбеляза, че се приветстват такива проекти. 

Енергийната ефективност освен всичко друго води и до по-качествен въздух 

в самите учебни заведения. В проекта за решение се прави същото 

предложение да са запише „.. до 229 115“. 

 Г-н С. Младенов попита какви спестявания очакват да имат от 

енергийната ефективност и на база на въглеродните емисии? 

Има ли като мярка фотоволтаик в самото проекто предложение?  

  В отговор г-н А. Петков каза, че е направено обследване и на негова 

база има точно тези показатели. Процент спестяване на първична 

невъзобновяема енергия 83%. Намаляване на емисиите на парникови газове 

от 91,67 нива на въглероден диоксид на година до 15 след въвеждане на 

мерките. Също така няколко пъти се намалява годишното потребление на 

енергия. Предвидено изграждане на фотоволтаични станции за нуждите на 

градината. Саниране, дограма, топлоизолация на фасада, покрив плюс 

въвеждане на мерки за енергиен мениджмънт, което е също част от 

програмата.  
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След представянето на доклада и проведени обсъждания и направени 

предложения, г-жа Ц. Заркин подложи на гласуване решението на 

комисията: 

Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение, като 

прави следните корекции и допълнения, а именно: 

1. В т. 2 от проекта за решение „в размер на 229 115, 86 лева“ да се чете 

„..в размер до 229 115, 86 лева“. 

2. Съгласно становище вх. № СОА24-ВК08-8848/1/24.06.2024 г. от Яна 

Генова – зам.-кмет на СО, прави допълнение на нова т. 5 и т 6 в 

проекта за решение със следното съдържание:   

„т. 5 Район „Средец“ представя отчет за усвояването на 

средствата“. 

„ т. 6 След приключване на строително-монтажните работи, кметът 

на район „Средец“ да отрази актуалните стойности на активите-

общинска собственост, в баланса на Столична община- район 

“Средец“. 
 

Общо гласували: 
в т.ч.: 

 

7 

За 7 

Против Няма 

Въздържали се Няма 

Цветелина Симеонова-Заркин -за 

Станислав Младенов – за 

Екатерина Йорданова - за 

Саад Алуани -за 

Пламена Терзирадева-Велкова –за 

Диян Стаматов-за 

Иван Алексиев – за 

 

По т. 4 от дневния ред: 

 

Доклад вх. № СОА24-ВК08-8672/14.06.2024 г. относно даване на съгласие и 

упълномощаване на кмета на район „Слатина“ – Столична община да 

кандидатства по Подпрограма „Енергийна ефективност на общински 

училища и детски градини “ към Инвестиционна програма за климата на 

Националния доверителен екофонд и съфинансиране от бюджета на 

Столична община в размер на 30% от инвестиционните разходи за 

енергоспестяващи мерки за енергийна ефективност в сградата на  155 ЦДГ 

„Веселина“, район „Слатина“ с вносител Георги Илиев – кмет на район 

„Слатина“ 
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Становище вх. № СОА24-ВК08-8672/1/25.06.2024 г. от Никола Лютов – 

зам.-кмет на СО. 

 

 Г-н Мирослав Милушев – зам.-кмет на район „Слатина“, поясни, че 

предложението е много сходно с предишното. Район „Слатина“ иска да 

участва във същата подпрограма за енергийна ефективност със 155 ДГ. 

През месец април е направено обновено обследване на енергийните 

характеристики със издаден сертификат. Предвижданите енрегоспетяващи 

мерки са топлоизолация на покрив, стени, дограмата е сменена 2007 г. 

Предвижда се подмяна на отоплителната инсталация и фотоволтаична 

система. Според мерките ще се реализира спестяване 56 тона еквивалент на 

въглероден диоксид. Предвижда се термопомпа РДФ. 

Освен подмяната на дограмата през годините не извършване саниране. 

Екофонда не финансира проектиране надзори и всякакви съпътстващи 

консултантски услуги, като са ги отделили. 

 

 След представяне на доклада, г-жа Ц. Заркин подложи на гласуване 

решението на комисията с направеното предложение за изменение: 

 

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение, 

като предлага следната корекция: „в т. 2 от проекта за решение „..в 

размер на 666 698,40 лв.“ да се чете „..в размер до 666 698,40 лв.“. 

 

Общо гласували: 
в т.ч.: 

 

9 

За 9 

Против Няма 

Въздържали се Няма 

Цветелина Симеонова-Заркин -за 

Станислав Младенов – за 

Екатерина Йорданова - за 

Саад Алуани -за 

Пламена Терзирадева-Велкова –за 

Диян Стаматов-за 

Иван Алексиев – за 

Емил Димитров – за 

Деян Николов – за  

 

По т. 5 от дневния ред: 

 

Доклад вх. № СОА24-ВК66-5133/13.06.2024 г. относно приемане на 

Приоритети и насоки за работа на Асоциация за развитие на София за 

2024 г. и Бюджет на Асоциация за развитие на София за 2024 г. с вносители 
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Екатерина Йорданова, Цветелина Симеонова-Заркин и Войслав Тодоров – 

общински съветници. 

 

 По точката води г-н С. Младенов – зам.-председател.  

 Г-н С. Младенов подложи на гласуване решението на комисията с 

предложение за допълнение на нова т. 4 в проекта за решение от г-жа Е. 

Йорданова: 

Въз основа на състоялите се разисквания и предвид положително 

становище с направени допълнения на ПК по финанси и бюджет беше взето 

следното решение: 

Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение, като 

предлага следните допълнения: „В правните основания на проекта за 

решение, да се добави следния текст: „чл. 35, ал. 2 във връзка с чл. 25, ал. 1, 

т. 3 от ЗЮЛНЦ и чл. 12, т. 12.1 от Учредителния акт на фондация 

"Асоциация за развитие на София". 

 Да се създаде нова т. 4 в проекта за решение, със следното съдържание: 

 "Възлага на Управителния съвет на фондация "Асоциация за развитие 

на София" да освободи като председател на УС на фондация "Асоциация за 

развитие на София" г-н Георги Валентинов Георгиев“ 
 

Общо гласували: 
в т.ч.: 

 

9 

За 9 

Против Няма 

Въздържали се Няма 

Цветелина Симеонова-Заркин -за 

Станислав Младенов – за 

Екатерина Йорданова - за 

Саад Алуани -за 

Пламена Терзирадева-Велкова –за 

Диян Стаматов-за 

Иван Алексиев – за 

Емил Димитров – за 

Деян Николов – за  

 

По т. 6 от дневния ред: 

 

Доклад вх. № СОА24-ВК66-5136/13.06.2024 г. относно приемане на годишен 

отчетен доклад за дейността на фондация „Асоциация за развитие на 

София“ за 2023 г. и финансов отчет за дейността на организациите с 

нестопанска цел през 2023 г. на Асоциация за развитие на София с 

вносители Екатерина Йорданова, Цветелина Симеонова-Заркин и Войслав 

Тодоров – общински съветници. 



9 
 

 

Г-н С. Младенов подложи на гласуване решението на комисията: 

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение. 
 

Общо гласували: 
в т.ч.: 

 

9 

За 9 

Против Няма 

Въздържали се Няма 

Цветелина Симеонова-Заркин -за 

Станислав Младенов – за 

Екатерина Йорданова - за 

Саад Алуани -за 

Пламена Терзирадева-Велкова –за 

Диян Стаматов-за 

Иван Алексиев – за 

Емил Димитров – за 

Деян Николов – за  

 

По т. 7 от дневния ред: 

 

Доклад вх. № СОА24-ВК66-5135/13.06.2024 г. относно приемане на отчет 

за изпълнение на Програма „Европа“ на Столична община за 2023 г. с 

вносители Цветелина Симеонова-Заркин-общински съветник, председател 

на ПК по МСТЕПП, Екатерина Йорданова – общински съветник, зам.-

председател на ПК по МСТЕПП и Станослав Младенов - общински 

съветник, зам.-председател на ПК по МСТЕПП. 

 

 Г-н Д. Николов води по точката.  

Въз основа на състоялите се разисквания и предвид положително 

становище на Постоянна комисия по финанси и бюджет, г-н Д. Николов 

подложи на гласуване решението на комисията:  

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение. 
 

Общо гласували: 
в т.ч.: 

 

9 

За 9 

Против Няма 

Въздържали се Няма 

Цветелина Симеонова-Заркин -за 

Станислав Младенов – за 

Екатерина Йорданова - за 

Саад Алуани -за 
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Пламена Терзирадева-Велкова –за 

Диян Стаматов-за 

Иван Алексиев – за 

Емил Димитров – за 

Деян Николов – за  

 

 

По т. 8 от дневния ред: 

 

Доклад вх. № СОА24-ВК08-8937/20.06.2024 г. относно кандидатстване на 

96-то СУ „Л. Н. Толстой“  за финансиране по Покана за набиране на 

проекти чрез конкурентен подбор по Подпрограма „Енергийна 

ефективност на общински училища и детски градини“ (ЕЕОУДГ) на 

Инвестиционна програма за климата (ИПК) на Националния доверителен 

екофонд (НДЕФ) с вносител Георги Тодоров – кмет на район „Люлин“. 
 

Становище вх. № СОА24-ВК08-8937/1/25.06.2024 г. от Никола Лютов – 

зам.-кмет на СО. 

 

 Г-жа Ц. Заркино подложи на гласуване решението на комисията: 

 

Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение, като 

предлага следната корекция: „в т. 2 от проекта за решение „..в размер на 

113 217 лв. с ДДС“ да се чете „в размер до 113 217 лв. с ДДС“  

 

Общо гласували: 
в т.ч.: 

 

9 

За 9 

Против Няма 

Въздържали се Няма 

Цветелина Симеонова-Заркин -за 

Станислав Младенов – за 

Екатерина Йорданова - за 

Саад Алуани -за 

Пламена Терзирадева-Велкова –за 

Диян Стаматов-за 

Иван Алексиев – за 

Емил Димитров – за 

Деян Николов – за  

 

 

Поради изчерпване на дневния ред в 11.20 часа, г-жа Цветелина 

Симеонова-Заркин  закри заседанието на комисията. 
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Протоколът е изготвен на 28.06.2024  г.  
 

 

Изготвил: П 

 

И. Благова -старши  

експерт 

 
Председател на постоянната  

комисия по международно 

сътрудничество и туризъм, 

европейски програми и 

проекти: П 

Цветелина 

Симеонова-Заркин 

 

Заместник Председател на 

постоянната  комисия по 

международно 

сътрудничество и туризъм, 

европейски програми и 

проекти: П 
 

                  Станислав Младенов  
 
 

Заместник Председател на 

постоянната  комисия по 

международно 

сътрудничество и туризъм, 

европейски програми и 

проекти: П 

                Екатерина Йорданова  
 
 
 


